

Referat fra menighedsrådsmøde torsdag den 19. december 2024 kl. 19.00-22.00

Referatet er ført under de enkelte punkter

Deltagere: Peter Jacobsen, Erik Empleo Dahl Hansen, Annette Winther, Claus Weber, Birgitte Skovgaard, Jonas Vinum, Torben Bundgaard, Jes Jessen, Sven Madsen

1. Indledning v. Sven 19.00-19.10

- a. Indledning med udgangspunkt i Joh Åb samt bøn for mødet
- b. Formanden ønsker en drøftelse af mødestruktur, indhold osv.

2. Opfølgning fra sidste møde – særligt med fokus på udvalg. (D,B) 19.10-19.30

Vi forholdt os sidste gang til nedenstående udvalg. Nogle mangler endnu at blive besat – og vi skal lige følge op på eventuelle ændringer på grund af ændret medarbejdersituation.

a. Forretningsudvalg.

Bestod i *det gamle råd* af begge præster, formand, næstformand, kontaktperson.

Forslag om, at Erik Hansen selv tager stilling til, om han deltager til alle møderne. Videomøder opfattes som møder. FU kommer i det tiltrædende råd til at bestå af *formand, næstformand og kontaktperson*.

- b. **Kirkeudvalg** (bygninger) Udvalget skal møde op til det årlige syn. Formand Svend Madsen og næstformand Peter Jacobsen og Birgitte Skovgaard udgør udvalget.
- c. **Økonomiudvalg**: Udgøres af Claus W., Jonas V. og Torben B.
- d. **Familie- og fællesskabsudvalg**. Jonas V. deltager fra MR.
 - i. Vi afventer ansættelsen af ny kirke- og kulturmedarbejder
- e. **Udvalg for Evangelisk Alliance Bedeuge**. Erik Hansen og Ebbe Heintze. Erik spørger Ebbe om at fortsætte.
- f. **Udvalg for Folkekirken tværkulturelle samarbejde**.
 - i. Ellen Holst Nielsen kontaktes (Ansv: Sven)
- g. **Årsfestudvalg**. Peter J. deltager.
 - i. Esbern spørges (Ansv: Peter)
- h. **Grøn Kirke-udvalg**. Består af Henrik Fauerby og Peter J.
- i. **Sognehusudvalg**. (Nyt sognehus - består af Svend M. og Jonas V.)
- j. **Udvalg for Folkekirken skoletjeneste**: Birgitte Skovgaard
- k. **Streaming-udvalg**: Udvalget nedlægges.
- l. **Projekt- og vedligeholdelsesudvalg**. Nedlægges, lægges ind under Kirkeudvalget
- m. **Udvalg for højskolesang**
 - i. Claus Weber går med i udvalget og tager initiativ til det videre forløb
- n. **Udvalg for udflugter for menighedsrådet og medarbejderne**.
 - i. Der arbejdes på at finde en dato i foråret. Mål: Evt Dybbøl (Ansv: Annette og Jonas)
- o. **Syng Sammen-udvalg**.
 - i. Udvalget arbejder sammen med Citykirkerne (Jes spørger Mette Jessen og Hanne Vinsten)
- p. **Frivilligfest-udvalg**: Ad hoc udvalg
 - i. **Næste fest**: Februar 2026. Sættes på dagsordenen i juni 2025 (Ansv: Sven)

Derudover overvejelser om etablering af et **diakoniudvalg**.

- Punktet blev drøftet. Vi drøfter videre i løbet af foråret – evt i forbindelse med en workshop om kirke-/kulturmedarbejder-området

Vi mangler at udpege med **repræsentant til bestyrelsen for Paraplyen**. Ideer?

- Der har været drøftet nogle navne. (Ansv: Annette)

3. Medarbejdersituationen. (D,B)

19.30-20.30

Der er siden vores konstituerende møde sket meget på medarbejdersiden. Vi står lige nu i en proces med ansættelse af 2 kirke-kulturmedarbejdere – og 1 kirketjener. Der har været afholdt samtaler med ansøgere til den opslåede kirke-kulturmedarbejder, og der er indgået kontrakt med en ny medarbejder.

Den tidligere og den nuværende kontaktperson samt formanden for det nedsatte ansættelsesudvalg orienterer om situationen – og overvejelserne om de næste skridt i processen.

Vi skal på mødet særligt drøfte den profil, vi ønsker for det nye opslag af en kirke-kulturmedarbejder på 26 timer.

Stillingsopslag til ny kirketjener er sendt ud. Vi drøfter særlige opmærksomhedspunkter og nedsætter ansættelsesudvalg.

- Vi har ansat Esbern Skovgaard i den stilling, Thomas Lindbock tidligere har bestridt
- Stillingen, som Edel Juul Nielsen har bestridt, skal opslås
- Stillingen som kirketjener (37 timer) er nu opslået. Fristen er 15. januar kl 12.00. Samtaler i uge 4. Ansættelse forventeligt til 1. marts
- Der blev foretaget en grundig drøftelse af udformningen af den ledige stilling som kirke- og kulturmedarbejder blandt andet i relation til den netop besatte stilling. Der er et ønske om at tage størst muligt hensyn til de to nyansattes individuelle kompetencer.
- Ansættelsesudvalget mhp stillingen som kirke- og kulturmedarbejder består af Sven Madsen, Esbern Skovgaard, Peter Jacobsen, Jes Jessen, Jonas Vinum. Jes udarbejder et oplæg til stillingsopslag hurtigst muligt. Ansøgningsfrist gerne medio januar.
- Ansættelsesudvalg mhp stillingen som kirketjener. Med i udvalget er: Torben Bundgaard, Jane Birkbak, Birgitte Skovgaard, Jes Jessen

4. Godkendelse af refusionsansøg for dækning af ekstraordinære ferie- og vikaromkostning november 2024 (B)

Claus

20.30-20.40

Er indsendt. Claus orienterer.

- Claus orienterede. Mhr har godkendt refusionsansøgningen

5. Godkendelse af ansøgning om samlet udbetaling af anlægsmidler 2025 i første kvartal (B)

(ikke skrevet og sendt endnu)"

Claus

20.40-20.50

Anlægsmidlerne bliver ellers udbetalt i 12 rater henover året

Sidste år havde vi en likviditetskrisse fordi 2 x langtidssygemeldinger, store koncerter og realisering af vore anlægsaktiviteter faldt sammen i første kvartal. Vi måtte låne af provstiet med meget bøvl og arbejde til følge.

Dette er heldigvis historie nu, men er en situation jeg meget gerne vil undgå igen. (Vi fik ikke lov at låne fra os selv (skimmelpenge) selvom der står meget store beløb og ville være langt det nemmeste)

Ved at få anlægsmidlerne udbetalt på engang, mindsker vi risikoen for likviditetsproblemer, Det vil nemlig være dejligt, hvis vi kan realisere anlægsaktiviteterne i 1. kvartal og have glæde af det hele året

Anlæg: Malerarbejde + en samlet lyspakke til kirken.

- Menighedsrådet besluttede at ansøge provstiet om samlet udbetaling af anlægsmidler 2025 i første kvartal (Ansv: Claus)

6. Diverse information

20.50-21.15

a) Generel information.

Erik skal have forældreorlov fra 02.01.25 – 05.03.25.

Vikar bliver Niels Iver Juul: Niels Iver Juul, nielsiverjuul@gmail.com, Tlf.: 9386 8764

Det udgåede træ på Sankt Hans Plads skæres ned til 3 m. højde

b) Nyt fra præsterne

Erik orienterede om projektet for tværkulturelt arbejde blandt somaliere i DK og fremlagde foreningens program. Claus hjælper med det regnskabstekniske i samarbejde med foreningen.

Sankt Hans Kirke lægger hus til en ukrainsk gudstjeneste 2. Juledag. Peter er kontakt.

c) Nyt fra kontaktperson

Vi tager afsked med Edel Juul Nielsen efter gudstjenesten den 22/12.

d) Nyt fra kassereren

Materiale fra Claus eftersendes.

- Punktet gennemgået

e) Nyt fra kirkeværgen

- Torben orienterede om aktuelle projekter

- 8/1 kl 9.00: Orienteringsmøde i sognehuset om skimmelsvamp projektet

f) Nyt fra medarbejderrepræsentant

- Endnu ingen valg

g) Nyt fra udvalg i øvrigt

- Intet

7. Menighedsrådets arbejde

20.15-20.40

Menighedsrådet har konstitueret sig og nedsat en række udvalg. Men vi skal have drøftet, hvordan vi bedst bliver klædt på – herunder hvilke kurser, vi finder relevante at deltage i.

- Generelt kursus som introduktion til menighedsrådsarbejde – afholdes 22. feb. | tilmelding per 2. jan.
 - Torben deltager
- Kursus for næst- og formænd – afholdes 5. feb. | tilmelding 24. jan.
 - Sven overvejer
- Kursus for kontaktpersoner – afholdes 19. feb. | tilmelding 7. feb.
 - Jes deltager
- Kursus for kirkeværger – afholdes 19. marts | tilmelding 7. marts.
 - Torben deltager

Der er også en række andre formelle forhold, vi skal have drøftet (indsendt af Jonas):

- Hvem bør have adgang til den fortrolige postkasse? Der er for nuværende potentielt for mange.
 - Punktet blev drøftet
- Økonomiudvalget ønsker, at menighedsrådet tager stilling til, om vi bør indføre en konstellation, hvor der skal to personers godkendelse til at gennemføre udbetalinger fra menighedsrådets konti.
 - Punktet blev drøftet. Vi afventer et udspil fra provstiet.
- Herunder, hvem, der skal indgå i konstellationen, og hvilken beløbsgrænse, vi ønsker, skal aktivere to-faktor-godkendelseskravet.
- Skal vi som MR medlemmer have en særlig kirke-mailadresse i stedet for vores private mailadresse?

Endelig kan vi tage en **indledende snak** om vores ønsker/drømme i forhold til møderne: Hvordan sikrer vi bedst muligt tid til indholdsdrøftelser? Hvordan/hvornår ønsker vi en visionsdrøftelse i rådet? Hvordan får vi forholdt os til hinandens styrker og svagheder – og får styrkerne sat bedst muligt i spil?

Vi kan overveje, om der er behov for et ekstra møde i januar – så vi kan få forholdt os til de mange opslag, og så vi måske kan bruge ekstra tid på at drøfte et årshjul m.v. for arbejdet.

- Der må gerne være tid til at tale om tro/eksistens
- Vi bør tilstræbe så meget skriftlig information som muligt
- Vi ønsker at invitere medarbejderne
- Vi ønsker fælles spisning én gang i kvartalet (med øl og vand)
- Vi tilstræber jævnlig informationsgivning til den gudstjenestefejrende menighed (ud over det referat, der lægges ud på nettet til den øvrige menighed)
- Vi har behov for at få overblik over, hvad der allerede er i gang i kirken – evt ved at invitere medarbejdere og frivillige?
- Fri drøftelse ønskes, hvor alle bliver hørt
- Vi slutter møderne med et Fadervor. Indledningerne går på skift og præges af den enkelte.
- Sven arbejder videre med udviklingen af et årshjul

8. Eventuelt

21.40-22.00

Workshop om liturgi og sangglæde. Se vedhæftede.

Punkter til fremtidige møder

Opfølgning på Alpha – mail fra Morten

Videre drøftelse af menighedsrådets arbejde – herunder årshjul

Opfølgning på tidligere drøftelser vedr. koncerter i kirken.

Opfølgning på personalepolitik: Seniordage (afventer provstiets drøftelse)

Budget 2025 gennemgås for menighedsrådet

Det først kommende møde skal vi kigge på indsamlingslisten – også med henblik på projektet med somaliere.